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Så har Region Hovedstaden taget hul på drøftelserne om det nære sundhedsvæsen. 
Det er indlysende for alle, at det er centralt at skabe mere nærhed og sammenhæng i 

behandlingen af syge borgere. Mange behandlinger rykker i disse år nærmere 
borgernes hjem. Det er positivt for borgerne og patienterne, såfremt kommunerne 

kan følge med. Det forudsætter et tæt samarbejde mellem regioner og kommuner. 
  
Under COVID er samarbejdet mellem kommunerne og regionerne blevet endnu 

tættere, hvilket er et godt udgangspunkt for udviklingen af det nære sundhedsvæsen. 
  

Det er dog svært for alvor at rykke på relationerne mellem regioner og kommuner, før 
vi får en sundhedsreform, som udstikker de fremtidige overordnede rammer for 
samarbejdet mellem regioner og kommuner, herunder finansieringen af aktiviteterne. 

I Nordsjælland er et af de centrale spørgsmål, om vi skal have flere sundhedshuse 
end de planlagte i Frederikssund og Helsingør. Region Hovedstadens oplæg tyder ikke 

på, at regionen ser behov for det. Der er under alle omstændigheder behov for en 
afklaring af dette spørgsmål. 
  

Fra Venstres side har vi fremsat ønske om, at kommunerne involveres tæt i 
drøftelserne om regionens engagement i sundhedshuse og det nære sundhedsvæsen, 

som ikke kun vedrører regionen men netop også vores samarbejde med kommunerne 
på området. Vi håber, at dialogen med kommunerne vil medføre en konstruktiv og 
god dialog og et bedre resultat for borgerne. 

  


